



## Еженедельник новостей МДС

**События за 22 – 25 марта 2016 года**

**22 марта**

**МДС ознакомился с деятельностью ОФ «Инициатива Арча»**

Исполнительный директор МДС Темирбек Ажыкулов и юрист Улукбек Турдубеков ознакомились с деятельностью Общественного фонда «Инициатива Арча». Как сообщил директор ОФ Дмитрий Ветлугин, цель недавно созданного фонда - восстановление ботанического сада им. Э.Гареева, а также сохранение и расширение зеленых зон Бишкека. В середине апреля фонд планирует провести городской фестиваль, чтобы сообщить горожанам об идее восстановления ботсада и популяризировать зеленые зоны как неотъемлемую часть здорового образа жизни. Участники встречи обсудили возможности сотрудничества в проведении мероприятия.

**24 марта**

**Бизнес-сообщество призывает к стабильности в стране**

Исполнительный директор МДС Темирбек Ажыкулов принял участие в пресс-конференции на тему: «Бизнес-сообщество Кыргызстана - за стабильность в стране», которая состоялась 24 марта в ИА «АКИpress». В пресс-конференции также приняли участие исполнительный директор бизнес-ассоциации ЖИА Руслан Акматбек, вице-президент ТПП КР Нурлан Мусуралиев, представитель Союза предпринимателей Кыргызстана Талантбек Джумабеков и руководитель секретариата НАБА Эльвира Боромбаева. Исследования инвестиционного климата, проводимые МДС на протяжении пятнадцати лет, показывают, что после политических событий резко снижается доверие инвесторов к Кыргызстану, сообщил Темирбек Ажыкулов. Участники пресс-конференции обратились к обществу с призывом решать вопросы не на митингах, а путем переговоров.

Более подробная информация доступна по [ссылке](#)

## IBC Weekly News

**Events of March 22 – 25, 2016**

**March 22**

**IBC acquainted with the Archa Initiative Foundation activity**

IBC Executive Director Temirbek Azhykulov and lawyer Ulukbek Turdubekov familiarized with the activities of the Archa Initiative Public Foundation. According to the PF Director Dmitry Vetlugin, the newly established Foundation aims to restore the Bishkek Botanical Garden and preserve and expand green zones of Bishkek. In mid-April, the Foundation plans to hold a festival in Bishkek to inform its citizens about the idea of restoration of the Botanical Garden and to promote green zones as an integral part of a healthy lifestyle. The meeting participants discussed the possibility of cooperation in the event.

**March 24**

**Business community calls for stability in the country**

IBC Executive Director Temirbek Azhykulov took part in a press conference on the theme: "Business community of Kyrgyzstan votes for stability in the country". The press conference was held on March 24 at the AKIpress news agency. The event was also attended by Executive Director of the JIA Business Association Ruslan Akmatbek, CCI Vice President Nurlan Musuraliev, representative of the Union of Entrepreneurs of Kyrgyzstan Talantbek Jumabekov, and Head of the NABA Secretariat Elvira Borombaeva. The IBC investment surveys which have been conducted for fifteen years show that investor's confidence drastically reduced after political events in Kyrgyzstan, said Azhykulov. Firstly, investors see country's risks in their decision-making, he added. The press conference participants appealed to the society to solve issues not at the meetings but through negotiations.

More information is available at [link](#)

<p><b>Презентована концепция Всемирных игр кочевников</b></p> <p>Исполнительный директор МДС Темирбек Ажыкулов и менеджер по корпоративным связям Минара Иманбекова встретились с заместителем главы секретариата II Всемирных игр кочевников Бермет Турсункуловой. Она презентовала концепцию игр, которые состоятся с 3 по 9 сентября 2016 года. Проведение этого уникального события послужит формированию имиджа страны, привлечению инвестиций, увеличению потока туристов и стимулированию туристических услуг. Важно, чтобы в дальнейшем Всемирные игры кочевников стали национальным брендом Кыргызстана за рубежом. Участники встречи предложили провести презентацию концепции II Всемирных игр кочевников для членов МДС.</p> <p><b>Обсужден новый закон об основах административной деятельности</b></p> <p>МДС инициировал встречу по обсуждению нового Закона «Об основах административной деятельности и административных процедурах». Во встрече приняли участие разработчики закона, представители Министерства экономики КР и Государственного агентства по геологии и минеральным ресурсам при Правительстве КР. Члены МДС – представители горнодобывающей отрасли обеспокоены императивной нормой закона в части обязательного досудебного урегулирования споров. Разработчики документа сообщили, что закон направлен на защиту интересов представителей бизнеса, так как он обязывает государственные органы выносить обоснованные решения. Юрист МДС пригласил разработчиков закона принять участие в заседании комитета МДС по минеральным ресурсам для детального обсуждения отдельных норм закона.</p>	<p><b>World Nomad Games Concept presented</b></p> <p>IBC Executive Director Temirbek Azhykulov and Corporate Affairs Manager Minara Imanbekova met with the deputy head of the Secretariat of the Second World Nomad Games Bermet Tursunkulova. She presented the concept of the games, which will be held from September 3 to 9, 2016. Carrying out of this unique event will form the country's image, attract investment, increase the flow of tourists and promote tourism services. It is important that in the future the World Nomads Games become a national brand of Kyrgyzstan abroad, said Tursunkulova. The meeting participants suggested conducting a presentation of the II World Nomad Games Concept for the IBC members.</p> <p><b>New law on administrative activities discussed</b></p> <p>IBC initiated a meeting to discuss the new Law of the KR "On the Principles of Administration and Administrative Procedure". The meeting was attended by developers of the law, representatives of the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic and the State Agency for Geology and Mineral Resources under the Government. The IBC members - representatives of the mining sector are concerned about peremptory norm of the law regarding the mandatory pre-trial settlement of disputes. According to the law developers, the law is aimed at protecting the interests of business representatives, as it requires government bodies to make justified decisions. IBC lawyer invited the law developers to participate in a meeting of the IBC Committee on Mineral Resources for a detailed discussion of certain provisions of the law.</p>
<p><b>25 марта</b></p> <p><b>МДС и эксперты ВБ обсудили инвестиционный климат в стране</b></p> <p>Исполнительный директор МДС Темирбек Ажыкулов и партнер юридической фирмы “Colibri Law Firm” Денис Багров встретились с экспертами Глобального департамента торговли и конкурентоспособности Группы Всемирного банка Саед Ахтар Махмудом и Герлин Мэй Катангуй. Участники встречи обсудили инвестиционный климат в стране, в частности, ситуацию по разрешению инвестиционных споров. Темирбек Ажыкулов сообщил, что результаты опроса по налоговым спорам, проведенного МДС среди своих членов, показали, что действующий механизм апелляции решений налоговых органов неэффективен. Налоговая служба рассматривает свои же акты, что априори неверно, так как наличие конфликта интересов. Участники встречи отметили значительное улучшение экономической</p>	<p><b>March 25</b></p> <p><b>IBC and WB experts discuss the investment climate in the country</b></p> <p>IBC Executive Director Temirbek Azhykulov and partner of the Colibri Law Firm Denis Bagrov met with experts of Global Trade and Competitiveness Department of the World Bank Group, Syed Akhtar Mahmood and Gerlin Mae Katanga. The meeting participants discussed the current state of the investment climate in the country, in particular, the situation on the settlement of investment disputes. According to Azhykulov, the results of the IBC survey on tax disputes, conducted among the IBC members showed that the current appeal mechanism of tax authorities is ineffective. The Tax Service is reviewing its own acts, which is a priori wrong, because there is a conflict of interest. The meeting participants also noted a significant improvement in the economic situation in Kyrgyzstan compared to the situation 10</p>

<p>ситуации в Кыргызстане по сравнению с ситуацией 10 лет назад.</p>	<p>years ago.</p>
<p><b>События на 28 марта – 1 апреля</b></p> <p><b>29 марта</b></p> <p>Гражданский форум «Мне не все равно». Организатор – Бизнес-ассоциация ЖИА.</p> <p>Презентация руководства по стажировкам ОФ «Инстрим» в рамках Национальной программы стажировок. Тел. для справок: 899 007.</p> <p>Круглый стол в Министерстве экономики КР на тему: «Фонды развития регионов: будущие перспективы». Организатор – ФЕЦА.</p> <p>Круглый стол «Перспективы развития электронных государственных закупок». Организатор - Министерство экономики КР.</p> <p>Круглый стол «Роль инвестиций в развитии экономики». Организатор – Совет по развитию бизнеса и инвестициям при Правительстве КР.</p> <p><b>30 марта</b></p> <p>Круглый стол по вопросам интеллектуальной собственности в рамках ЕАЭС. Организатор – Кыргызпатент.</p> <p><b>31 марта</b></p> <p>Бизнес-встреча с делегацией предпринимателей из Германии в рамках визита министра иностранных дел Германии в Кыргызстан. Тел. для справок: 623 679.</p>	<p><b>Events for March 28 – April 1</b></p> <p><b>March 29</b></p> <p>JIA Business Association will hold a Civic Forum "I do care about my country!".</p> <p>The InStream PF will present an Internship Guide developed as part of the National Internship program. Tel.: 899 007.</p> <p>A roundtable on the topic: "Regional Development Funds: Future Prospects" organized by EFCA will be held at the Economy Ministry.</p> <p>The Economy Ministry will hold a roundtable on the theme: "Development prospects of electronic public procurement."</p> <p>The Business Development and Investments Council will hold a roundtable "Role of investment in economic development."</p> <p><b>March 30</b></p> <p>Kyrgyzpatent will conduct a roundtable on Intellectual Property under the Eurasian Economic Union.</p> <p><b>March 31</b></p> <p>A business meeting will be held with a delegation of businessmen from Germany in the framework of the German Foreign Minister's visit to Kyrgyzstan. Tel.: 623 679.</p>
<p><i>С уважением,</i></p> <p><i>Темирбек Ажыкулов,</i> <i>исполнительный директор</i> <i>Международный Деловой Совет</i></p> <p><i>Кыргызская Республика, 720011</i> <i>Бишкек, ул. Абдрахманова, 191</i> <i>Хаятт Ридженси Бишкек, каб. 113</i> <i>Тел: + 996 312 623801</i> <i>Факс: + 996 312 623394</i> <i><a href="mailto:office@ibc.kg">office@ibc.kg</a></i> <i><a href="http://www.ibc.kg">www.ibc.kg</a></i></p>	<p><i>Best regards,</i></p> <p><i>Temirbek Azhykulov,</i> <i>Executive Director</i> <i>International Business Council</i></p> <p><i>Office 113, Hyatt Regency Bishkek</i> <i>191, Abdrakhmanov Str., Bishkek</i> <i>Kyrgyz Republic, 720011</i> <i>Tel: + 996 312 623801</i> <i>Fax: + 996 312 623394</i> <i><a href="mailto:office@ibc.kg">office@ibc.kg</a></i> <i><a href="http://www.ibc.kg">www.ibc.kg</a></i></p>